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Protokół  Nr BRM.0012.6.9.2020 

 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 15 października 2020 roku.  

 

 
 Na stan 5 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności                      
w załączeniu.  
 
Posiedzeniu przewodniczył w punkcie 1 Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata 
Maciąg 
 
Posiedzeniu przewodniczył w pozostałych punktach Przewodniczący Komisji – Adam 
Chajęcki. 
 
Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 
Sylwia Barszczewska. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 
 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 
Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 
powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 
posiedzenia: 
 

1. Wybór Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
2. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Olecka w zakresie niegospodarności  

w zarządzaniu finansami przyznanymi przez Wojewodę. 
3. Sprawy wniesione.  
4. Wnioski Komisji.  

 
Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 
otworzyła zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji. 
 
Członek Komisji – Józef Krajewski 
zaproponował kandydaturę Pana Adama Chajęckiego. 
 
Członek Komisji – Adam Chajęcki 
wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski  
zgłosił kandydaturę Pani Renaty Małgorzaty Maciąg. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 
wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Za kandydaturą Pana Adama Chajęckiego głosowało 3 członków.  

Przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został Pan Adam Chajęcki.  

Na tym punkt zakończono.  

 
Do punktu 2 - Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Olecka w zakresie 
niegospodarności w zarządzaniu finansami przyznanymi przez Wojewodę 
 
Przewodniczący Komisji – Adam Chajęcki 
podziękował za zaufanie. Poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie stanowiska 
Burmistrza w kwestii skargi, która wpłynęła do Wojewody w zakresie niegospodarności w 
zarządzaniu finansami przyznanymi przez Wojewodę.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
przedstawił stanowisko Burmistrza. Dodał, że przy zadaniach zleconych, środki od 
Wojewody są przez niego kontrolowane. Najczęściej są one kontrolowane w trakcie 
składania wniosku o płatność. Wniosek gminy został złożony i rozpatrzony pozytywnie. W 
między czasie Wojewoda dostał informację od osoby skarżącej, że te środki będą 
wydatkowane niegospodarnie. Wojewoda potraktował pismo skarżącego jako skargę na 
działalność Burmistrza Olecka i skierował ją do Rady Miejskiej.  
 
Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz  
powiedziała, że Wojewoda przekazał pismo skarżącego do Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Miejskiej w Olecku, gdyż uznał, że komisja jest kompetentna do rozpatrzenia 
tej sprawy.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że jeżeli Wojewoda dostaje informację, że środki przez niego przyznane są nie 
właściwie wydatkowane to wszczyna kontrolę. Na dzień dzisiejszy takiej kontroli nie ma, ale  
w każdej chwili taka kontrola może zostać wszczęta.  
 
Innych pytań ani uwag nie zgłaszano.  

Opinia Komisji: 
Komisja, przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się,  
nie zajęła stanowiska.  
 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 4 – Wnioski Komisji 

Członek Komisji – Józef Krajewski  
wystąpił w następujących sprawach: 

 poddał pod rozwagę możliwość sporządzenia dokumentu informacyjnego  
dla mieszkańców miasta Olecka dotyczącego możliwości skorzystania z Programu 
Czyste Powietrze. Odczytał pismo, które zostało rozesłane do mieszkańców m. st. 
Warszawa, nawołujące do walki ze smogiem i możliwością skorzystania z miejskiej 
dotacji; 

 na wniosek mieszkańców, poddał pod rozwagę możliwość przyłączenia gminy  
do ogólnopolskiego programu finansowania usuwania wyrobów zawierających 
azbest; 

 zauważył, że stan zanieczyszczenia powietrza w Olecku jest na bardzo wysokim 
poziomie; 

 poddać pod rozwagę remont odcinka drogi na trasie Olecko – Bakałarzewo; 
 zwrócił uwagę, iż 3 wiadukty z 4 na obwodnicy Olecka nigdzie nie prowadzą; 
 zapytał, czy komisja może wspólnie zbudować wizję rozwoju miasta wraz  

z mieszkańcami i przedsiębiorcami, aby m.in. zwiększyć ilość miejsc parkingowych 
wokół Placu Wolności; 

 zwrócił uwagę, iż przejazd ciężarówki ze żwirem powoduje degradacje drogi 
porównywalną do przejazdu 40.000 samochodów osobowych. 

 
Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 
odnosząc się do wniosków radnego odpowiedział, że: 

 gmina od 2011 r. pozyskuje fundusze z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska na dofinansowania do utylizacji azbestu. 85 % dofinansowania pochodzi 
ze środków krajowych. W obecnym roku kalendarzowym fundusz odmówił wypłaty 
dofinansowania ze względu, iż zabrakło pieniędzy. Zawsze do  sołtysów były 
wysyłane ogłoszenia z prośbą o wywieszenie na tablicach ogłoszeń, na terenie 
miasta również były one wywieszane. Każdy zainteresowany, który chciał pozbyć się 
azbestu, składał wniosek w urzędzie i azbest był utylizowany; 

 dopłaty do wymiany pieców są zabezpieczone w projekcie budżetu na kolejny rok 
kalendarzowy. Wydział pomógł dla ok. 100 mieszkańców złożyć wniosek na rządowy 
Program Czyste Powietrze.  Jest on skierowany tylko do domków jednorodzinnych; 

 na terenie Olecka są zamontowane 3 czujniki monitorujące stan zanieczyszczenia 
powietrza. Powiedział, że przygotuje informacje dla mieszkańców.  

 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odnosząc się do wniosków radnego odpowiedział, że: 

 drogi wyjazdowe z Olecka są drogami wojewódzkimi. W poprzednim tygodniu odbyło 
się spotkanie z Dyrektorem Dróg Wojewódzkich na którym przedstawił plan inwestycji 
na terenie Gminy Olecko. W przyszłym roku ruszy przebudowa ronda Olecko-Gołdap-
Suwałki, na wszystkie drogi wojewódzkie są składane do projektowanego 
Regionalnego Programu Operacyjnego. Zarząd Dróg Wojewódzkich ma w planach 
przejęcie od Powiatu Oleckiego drogi powiatowej Możne. Jest tam bardzo szeroki pas 
drogowy i chcą ją wyremontować w sposób znaczący, łącznie z rondem, które 
znalazłoby się na ul. Kościuszki, przy nowo przebudowanym wiadukcie. Droga 
Olecko – Suwałki  ma zostać potraktowana priorytetowo. Dodatkowo Rejon Dróg 
Wojewódzkich w Olecku przygotowuje plan dróg rowerowych w ciągach dróg 
wojewódzkich. Oczywiście jest to perspektywa najbliższych kilku lat. Aktualnie gmina 
czeka na rozstrzygnięcie około 15 wniosków, które zostały złożone w ostatnim czasie 
do różnych programów. Dodał, że w chwili obecnej wraz z Powiatem Oleckim szukają 
środków na naprawę chodnika na ul. Orzeszkowej, przy stawie. Obecnie 
rozpoczynają się pracę przy ul. Środkowej, ul. Zielonej i ul. Cichej oraz ul. Łąkowa i 
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ul. Wiśniowa, zostały złożone przez Powiatowy Zarząd Dróg do Funduszu Dróg 
Samorządowych. 

 etap konsultacji odnośnie Placu Wolności z mieszkańcami się zakończył, w ciągu 
najbliższych paru tygodni powinien zostać przedstawiony projekt koncepcji, który 
pokaże w jakim kierunki powinien być on modernizowany, łącznie z chodnikami  
i parkingami. Plan również będzie konsultowany z mieszkańcami miasta.  

 
Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz 
wystąpiła w następujących sprawach: 

 powiedziała, że miasto jest bardzo niebezpieczne pod każdym względem. Petycja 
podpisana została przez 98 mieszkańców odnośnie sklepu alkoholowego przy  
ul. Środkowej, nie została rozpatrzona pozytywnie przez Burmistrza; 

 zauważyła, że na początku 2019 roku złożyła na piśmie informację, iż na budynku 
gospodarczym urzędu przy ul. Kolejowej znajduje się eternit. Otrzymała odpowiedź, 
że w budżecie nie ma pieniędzy. Prosi o interwencję w tej sprawie;  

 opowiedziała, dla radnego Józefa Krajewskiego, iż jeden wiadukt przy obwodnicy 
będzie prowadzić do żwirowni, która ma powstać w obrębie miasta; 

 zapytała dlaczego na ten rok budżetowy nie było zabezpieczonych środków na 
dopłaty na wymianę pieców. 

 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że w 2016 roku została podjęta uchwała w  sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z 
zakresu ochrony powietrza i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na 
finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej. Do tej pory z budżetu gminy zostało 
przeznaczone ponad 800.000,00 zł na ten cel. Został uruchomiony Program Czyste 
Powietrze do którego zostały złożone wnioski przez mieszkańców, aby wykorzystać środki 
zewnętrzne. Zaś środki gminne, ok. 70.000,00 zł które wpłynęły z Funduszu Ochrony 
Środowiska, wykorzystane zostały na modernizację instalacji centralnego ogrzewania w 
lokalach gminnych u najemców, których nie stać na remont. Dodał, że w zeszłym roku 
zmieniła się ustawa, która zmieniła redystrybucję kar, które wpływają do Marszałka. Po tych 
zmianach gmina nie wiedziała ile pieniędzy wpłynie do budżetu dlatego program ten nie 
został uruchomiony. Na przyszły rok środki w budżecie zostały zaplanowane. Wraz z 
Kierownikiem Wydziału GKO zastanawiają się nad zmianami  aby tylko wspólnoty 
mieszkaniowe, które są wykluczone w Programie Czyste Powietrze, mogły skorzystać z 
dofinansowania na wymianę instalacji centralnego ogrzewania ze środków gminnych. W 
chwili obecnej gminny program jest otwarty dla każdego, decyzja o dofinansowaniu zależy 
od kolejności wpływania wniosków.  
 
Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz 
powiedziała, że można się zastanowić nad zmianami ale nie zamykać się tylko na jedną 
grupę odbiorców. Poddała pod rozwagę możliwość ustalenia kryterium jakimi będą oceniane 
złożone wnioski np. dochodami.  
 
Przewodniczący Komisji – Adam Chajęcki 
powiedział, że chodnik przy ul. Armii Krajowej 9 jest w bardzo złym stanie, poddał pod 
rozwagę możliwość naprawy. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że jest to w ciągu drogi powiatowej. Gmina wnioskowała do Starosty 
Oleckiego, aby złożył wniosek o modernizację tej drogi oraz, że gmina będzie skłonna prosić 
radnych o możliwość współfinansowania zadania.   
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Przewodniczący Komisji – Adam Chajęcki 
zwrócił uwagę,  aby na skrzyżowaniu ul. Kolejowej z ul. Wojska Polskiego tzw. pinezce, 
zamontować światła migające bądź odblaski ponieważ samochody jadące ul. Wojska 
Polskiego nie hamują i samochody stojące na ul. Kolejowej i wyjeżdzające z dworca nieraz 
muszą długo czekać na możliwość włączenia się do ruchu.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że był omawiany ten temat na spotkaniu w zeszłym tygodniu z Dyrektorem 
Dróg Wojewódzkich. Dyrektor przedstawił statystyki, mimo iż to rondo jest takie nietypowe 
przelotowe, bardzo poprawiło się bezpieczeństwo. Dodał, że Zarząd Dróg Wojewódzkich ma 
przygotowany projekt budowy prawdziwego ronda.  
 
Przewodniczący Komisji – Adam Chajęcki 
poddał pod rozwagę możliwość napisania pisma do Wód Polskich o wyczyszczenie koryta 
rzeki Lega, na odcinku od jeziora do Alei Zwycięstwa.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że było spotkanie z Dyrektorem Wód Polskich, również zostało 
zaproponowane partnerstwo, aby wejść do tej rzeki. Na chwilę obecną gmina nie ma takich 
możliwości ponieważ podlega ona ochronie i nadzorowi Państwowego Gospodarstwa Wody 
Polskiej. Jeżeli uda się namówić Wody Polskie na współprace i wykonania projektu, to gmina 
będzie miała możliwość złożyć wniosek na pozyskanie środków zewnętrznych.  
 
Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz 
dodała, że teren przy zadaniu „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście – 
Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i flory rzeki Lega w Olecku” nie został 
przygotowany pod zasianie trawy. Prosi o interwencję w tej sprawie, ponieważ leżą tam duże 
kamienie. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że przekaże informacje do Inspektora Nadzoru, aby  przyjrzał się sprawie.  
 
 
 
Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 
 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska  

 

Przewodniczący Komisji 

Adam Chajęcki  

 

 


